



Cameroon Oil Transportation Company (COTCO) is looking for qualified candidates for the position of:

01 Aviation Coordinator (M/F)
Work location is Douala

JOB DESCRIPTION:

The Aviation Coordinator receives guidance from the Logistics Superintendent and is responsible for:

- Coordinating on-site activities required for the safe and efficient functioning of airports, helipad and helideck on COTCO field sites as well as the Douala Airport Base.
- Assisting the Aviation Supervisor with the preparation of services scope of work, collaboration with aviation contractors, ensuring that payments are paid on a timely basis and preparing Interface Management Meetings (IMM) with aviation contractors.
- Providing information to airport users regarding CCAA regulations, company policies and procedures; ensuring that aircraft owners and operators comply with regulations regarding ground traffic, air traffic patterns, parking and other safety rules and regulations.
- Working with airport base coordinators for necessary airport grounds and facilities maintenance; coordinating the required maintenance of weed and grass control on the airport runways, taxiways, and ramps; minor painting and electric bulb replacement; inspecting airport property regularly and ensuring that grounds and facilities are kept in a clean and orderly condition.
- Ensuring that violations to critical safeguards are corrected and inspected by proper authorities.

IDEAL CANDIDATE PROFILE:

The candidate must have a minimum First degree preferably aeronautical Engineering discipline (BAC+3) or Masters within relevant area. Demonstrated knowledge in aviation management, business administration or a field related to the work is desirable.

Proven work experience of minimum 5 years in aeronautic/aircraft /related equipment maintenance, traffic or runway maintenance is an added advantage;

Proven work experience of minimum two years in overseeing and/or coordinating public use airport operations is also an added advantage.

Must be able to speak English and French, with the ability to communicate in English and French over the phone and via email.

SKILLS AND ATTRIBUTES REQUIRED:

Good risk management and problem solving skills and ability to adapt to changing challenges

Ability to communicate and work with others at all organizational levels

Ability to work with limited supervision and a good self-starter

Ability to enforce flight and safety rules and regulations

Proficiency in Microsoft Office tools (Word, Excel, and PowerPoint)

APPLICATION PROCESS:

If you meet the requirements listed for this position and you are interested in pursuing a career with COTCO, please submit your curriculum vitae (CV) and application for employment using one of the following means:

- Via Email (preferred option) -
Send email to cotco.hr@etscotco.com

Email title: Application for the position of Aviation Coordinator

- Alternatively, your application may be dropped at COTCO headquarters in a sealed envelope with the following text written on the envelope:

Application for the position of Aviation Coordinator

Attn: COTCO Human Resources department

164, Rue Toyota, Bonapriso

Po Box 3738, Douala.

All candidates are encouraged to submit their applications together with an English version of their CV.

The advert closes two weeks from the date of this advert. Only short-listed applicants will be contacted.



La Cameroon Oil Transportation Company (COTCO) recherche :

01 Coordonnateur d'Opérations Aéronautique (H/F)
Poste basé à Douala

Description du poste:

Le (la) Coordonnateur d'Opérations Aéronautique pour supérieur hiérarchique le Chef de la Logistique. Ses responsabilités principales sont les suivantes :

- Coordonner les activités sur site nécessaires au fonctionnement sûr et efficace des aéroports, de l'hélicoptère et de l'héliport sur les sites opérationnels de COTCO ainsi que de la base aéroportuaire de Douala.
- Aider le Chef de la Logistique à coordonner des travaux aéroportuaires, collaborer avec les sous-traitants dans le domaine aéronautique, et gérer les contrats d'aviation.
- Fournir des informations aux usagers des services d'aviation concernant les réglementations aéronautiques, les politiques et procédures de la société;
- Veiller à ce que les propriétaires et les exploitants d'aéronefs se conforment aux réglementations concernant le trafic au sol, les schémas de trafic aérien, le stationnement et autres règles et réglementations de sécurité.
- Travailler avec les coordonnateurs des bases aéroportuaires pour l'entretien nécessaire des terrains et des installations aéroportuaires;

PROFIL DU CANDIDAT IDÉAL :

Formation : être titulaire d'un diplôme d'ingénieur aéronautique, diplôme de l'Ecole Africaine de la Météorologie et de l'Aviation Civile (EAMAC) ou d'un master dans le domaine pertinent. Des connaissances démontrées en gestion de l'aviation, en administration des affaires ou dans un domaine lié au travail sont souhaitables.

Expérience professionnelle et connaissances requises :

- Une expérience professionnelle avérée d'au moins 5 ans dans la maintenance ou équipements aéronautiques/avions/connexes, du trafic ou de la maintenance des pistes est un avantage supplémentaire.
- Une expérience professionnelle avérée d'au moins deux ans dans la supervision et/ou la coordination des opérations aéroportuaires à usage public constitue également un avantage supplémentaire.

- Avoir une bonne maîtrise de l'anglais et du français

Compétences et qualités requises :

- Bonnes compétences en gestion des risques, résolution de problèmes et capacité à s'adapter à des défis changeants
- Capacité à communiquer et à collaborer à tous les niveaux organisationnels
- Capacité à travailler avec une supervision limitée et bonne autonomie
- Capacité à faire respecter les règles et réglementations de vol et de sécurité
- Esprit d'équipe
- Maîtrise des outils Microsoft Office (Word, Excel et PowerPoint).

PROCEDURE DE CANDIDATURE :

Merci de soumettre votre curriculum vitae (CV) en Français ou en Anglais, de préférence par e-mail, à cotco.hr@etscotco.com avec pour titre « Candidature au poste de Coordonnateur Aéronautique »;

Ou au siège de COTCO sis à Bonapriso (Douala) dans une enveloppe scellée portant la mention « **Candidature au poste de Coordonnateur d'Opérations Aéronautique** ».

A l'attention du département des ressources humaines de COTCO

164, Rue Toyota, Bonapriso

Boîte postale 3738, Douala.

Tous les candidats sont encouragés à soumettre leur candidature accompagnée d'une version anglaise de leur CV.

L'annonce est clôturée deux semaines à compter de sa date de publication. Seuls les candidats présélectionnés seront contactés.